
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  23.05.2022 r. o  godz. 15.00 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Łazach, ul. Traugutta 15. 

 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Radni biorący udział w posiedzeniu zdalnie: 

- Agnieszka Janus 

 
Nieobecni Radni – usprawiedliwieni: 
- Renata Supernak 
 

Pozostali Radni osobiście uczestniczyli w posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach - Anna Staniaszek otwarła posiedzenie, 

powitała przybyłych i poinformowała, że tematem  jest:  

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesję. 

2. Sprawy różne. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad 

posiedzenia Komisji. 

Ad.1. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że do Rady Miejskiej w Łazach wpłynął 

dodatkowy projekt uchwały, który będzie przedmiotem obrad najbliższej sesji Rady: 

- projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy 

na lata 2022-2032.                                                                                                                                                      

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak 

poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łazy na lata 2022 – 2032. 

 



Anna Furman – Zastępca Skarbnika Gminy omówiła projekt uchwały. Powiedziała, że 

niniejszą uchwałą dokonuje się zmian w wydatkach na programy, projekty lub zadania 

pozostałe polegające na:  

- dla zadania „Modernizacja dróg gminnych - RFIL” zmniejszeniu wartości łącznych 

nakładów finansowych oraz limitu zobowiązań o kwotę 404.773,50 zł do kwoty 

741.577,02 zł, w tym zmniejszeniu limitu wydatków na rok 2022 o kwotę 404.773,50zł,  

- wprowadzeniu zadania „Przebudowa ulicy Szostka w Łazach” o wartości 659.745,00 

zł z limitem zobowiązań na 2022 r. w wysokości 659.745,00 oraz okresem realizacji 

2022-2023. Limity wydatków na poszczególne lata: 2022 - 404.773,50 zł,                    

2023 - 254.971,50 zł,  

- skorygowaniu nazwy zadania „Uporządkowanie sieci kanalizacyjnej”                                 

na „Uporządkowanie sieci kanalizacyjnej oraz rozbudowa i modernizacja oczyszczalni 

ścieków”. 

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (7 głosów za ) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łazy na lata 2022 – 2032. 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na        

rok 2022. 

 

Anna Furman – Zastępca Skarbnika Gminy omówiła projekt uchwały. Powiedziała, że 

Niniejszym projektem uchwały proponuje się: 

1. zwiększenie planu dochodów budżetowych o 674.278,07 zł z tytułu: 

- otrzymanych środków z funduszu przeciwdziałania COVID-19 w wysokości 

616.156,00 z przeznaczeniem na realizację projektu „Korpus Wsparcia Seniorów” 

(rozdz. 85295), 

- otrzymanych środków na edukację dzieci z Ukrainy w wysokości 24.335,00 zł 

(rozdział 75814), 

- otrzymanych wpływów z części opłat za zezwolenie na sprzedaż napojów 

alkoholowych w obrocie hurtowym w wysokości wyższej od planowanej o 33.787,07 zł 

(rozdział 75618), 

- przeniesienia w planie dochodów budżetowych kwoty 230.830,00 zł z rozdziału 

70004 „Różne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej” do rozdziału 70005 

„Gospodarka gruntami i nieruchomościami”, dotyczącej dochodów uzyskiwanych            

z lokali użytkowych, 

- przeniesienia kwoty 55.000,00 zł z rozdziału 75619 „Wpływy z różnych rozliczeń”        

do rozdziału 75618 „Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek 

samorządu terytorialnego na podstawie ustaw” dotyczącej opłat za zezwolenie na 

sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym. 

2. zwiększenie planu wydatków budżetowych o 749.542,59 zł polegające na: 



- zwiększeniu wydatków na realizację projektu „Korpus Wsparcia Seniorów” (rozdział 

85295) - 616.156,00 zł, 

- zwiększeniu wydatków na edukację dzieci z Ukrainy (rozdz. 80101) w wysokości 

24.335,00 zł, 

- zwiększeniu wydatków na realizację lokalnej międzysektorowej polityki 

przeciwdziałania negatywnym skutkom spożywania alkoholu (rozdział 85504)                  

w wysokości 33.787,07 zł, 

- zwiększeniu wydatków na realizację zadań określonych w Gminnym Programie 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (rozdział 85154) w wysokości 

51.635,57 zł (niewykorzystane środki z roku 2021), 

- zwiększeniu wydatków na zadania związane z utrzymaniem przystanków                          

w wysokości 628,95 zł oraz kwoty 23.000,00 zł na budowę wiaty rowerowej 

przylegającej do miejsca przeznaczonego na wsiadanie i wysiadanie pasażerów 

(rozdz. 60020) (niewykorzystane środki z 2021r.), 

- przeniesieniem kwoty 60.000,00 zł z rozdziału 60004 do rozdziału 90004                           

z przeznaczeniem na utrzymanie zieleni, 

- zmniejszeniu wydatków na przebudowę budynku UM (rozdział 75095) o kwotę 

116.500,00 zł z przeznaczeniem na opracowanie projektu przebudowy budynku 

pełniącego funkcje społeczno-kulturalne w Chruszczobrodzie wraz                                         

z zagospodarowaniem terenu w wysokości 61.500,00 zł (rozdział 01095) oraz na 

modernizację ogrodzenia budynku Szkoły Podstawowej w Ciągowicach w wysokości 

55.000,00 zł (rozdział 80195). 

3. w wyniku wprowadzonych zmian zwiększono planowany deficyt budżetu             

o 75.264,52 zł, 

- zwiększony deficyt sfinansowano niewykorzystanymi środkami pieniężnymi 

wynikającymi z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu w wysokości 75.264,52 zł. 

4. w zakresie planowanych przychodów budżetu dokonano: 

a) zwiększenia planowanych przychodów z tytułu: 

- niewykorzystanych środków związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania 

budżetu o kwotę 75.264,52 zł, 

- zaangażowania nadwyżki budżetowej za lata ubiegłe w wysokości 2.000.000,00 zł, 

b) zmniejszenia planowanych przychodów z tytułu planowanego kredytu o kwotę 

2.000.000,00 zł , tj do wysokości 3.900.000,00 zł. 

5. uaktualniono załączniki:  

- dotacji planowanych do udzielenia z budżetu gminy podmiotom należącym                       

i nienależącym do sektora finansów publicznych, 

- dochodów z tytułu opłat za wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

i z tytułu opłat za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym, 

przychodów oraz wydatków nimi finansowanych, 

- dochodów z tytułu opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych przez 

przewoźników i operatorów, przychodów oraz wydatków nimi finansowanych, 

- dochodów, przychodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących                      

z funduszu przeciwdziałania COVID-19, 



- dochodów oraz wydatków nimi finansowanych pochodzących ze środków Funduszu 

pomocy. 

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (6 głosów za, 1 radny nie brał 

udziału w głosowaniu ) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

budżetowej Gminy Łazy na rok 2022. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi w spłacie 

należności cywilnoprawnej. 

 

Anna Furman – Zastępca Skarbnika Gminy powiedziała, że najemca lokalu 

komunalnego zmarł w 2019 r. Według posiadanych prze Gminę informacji dłużnik nie 

pozostawił po sobie żadnego majątku a jedynie długi. Postępowania egzekucyjne 

przeciwko dłużnikowi były prowadzone od 2015 r. Wszystkie postępowania 

egzekucyjne były umarzane ze względu na bezskuteczność. Dłużnik nie posiadał 

majątku, nie pracował, nie otrzymywał świadczeń emerytalno-rentowych. Był 

zarejestrowany w PUP jako bezrobotny bez prawa do zasiłku.  

Ewentualni spadkobiercy nie są Gminie znani. W Sądzie Rejonowym w Zawierciu 

według informacji pozyskanej przez Gminę w dniu 19 kwietnia 2021 r. brak sprawy 

spadkowej po zmarłym, jak i brak zarejestrowanego aktu poświadczenia 

dziedziczenia. Ustalenie kręgu spadkobierców możliwe byłoby dopiero                                        

po przeprowadzaniu postępowania spadkowego, co wiązałoby się po stronie Gminy            

z dodatkowymi kosztami.  

Z racji tego, że według wiedzy Gminy dłużnik nie pozostawił majątku a jedynie długi, 

doszłoby do sytuacji, w której Gmina ponosząc koszty postępowania spadkowego                  

nie odzyskałaby żadnych należności. 

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (3 głosy za, 1 radny nie 

brał udziału w głosowaniu ) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie ulgi w spłacie należności cywilnoprawnej. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi w spłacie 

należności cywilnoprawnej. 

 

Anna Furman – Zastępca Skarbnika Gminy powiedziała, że najemca lokalu 

komunalnego zmarł w 2018 r. Według posiadanych prze Gminę informacji dłużnik                 

nie pozostawił po sobie żadnego majątku. Postępowania egzekucyjne przeciwko 

dłużnikowi były prowadzone od 2013 r. Była także przeprowadzona eksmisja z lokalu. 

W trakcie toczącego się postępowania, dłużnik oświadczył, że nie posiada żadnego 

majątku i opisał swoją sytuację majątkową. Wyrok eksmisyjny został wykonany,              



w protokole Komornika Sądowego jest informacja potwierdzająca, że dłużnik                          

nie posiada żadnych wartościowych przedmiotów. W prowadzonym postępowaniu 

egzekucyjnym nie wyegzekwowano poniesionych kosztów prowadzonego 

postępowania eksmisyjnego. Po ponowieniu tego postępowania wyegzekwowano 

jedynie część dochodzonych należności z pobieranego świadczenia emerytalnego               

do dnia śmierci. Innego majątku nie ustalono. Ewentualni spadkobiercy nie są znani. 

Ustalenie kręgu spadkobierców możliwe byłoby dopiero po przeprowadzaniu 

postępowania spadkowego, co wiązałoby się po stronie Gminy z dodatkowymi 

kosztami. 

Z racji tego, że według wiedzy Gminy dłużnik nie pozostawił majątku a jedynie długi, 

doszłoby do sytuacji, w której Gmina ponosząc koszty postępowania spadkowego                 

nie odzyskałaby żadnych należności. 

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (3 głosy za, 1 radny nie 

brał udziału w głosowaniu ) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie ulgi w spłacie należności cywilnoprawnej. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy 

Łazy w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Perła Jury” z siedzibą                     

w Siamoszycach na kolejne okresy programowania. 

 

Agnieszka Perkowska - Kierownik Wydziału Rozwoju i Komunikacji Społecznej 

powiedziała, że w 2008 roku Gmina Łazy przystąpiła do Stowarzyszenia Lokalna 

Grupa Działania „Perła Jury” z siedzibą w Łazach wyrażając wolę członkostwa oraz 

współtworzenia Lokalnej Strategii Rozwoju umożliwiającej jednostkom sektora 

finansów publicznych oraz organizacjom działającym na terenie LGD do pozyskania 

środków finansowych na rozwój obszarów wiejskich. Poprzednie uchwały określały 

okres programowania do roku 2020. W związku z koniecznością opracowania Lokalnej 

Strategii Rozwoju na lata 2021-2027 a następnie na kolejne okresy budżetowania 

unijnego gminy członkowskie podejmują uchwały wyrażające wolę kontynuacji 

członkostwa w Perle Jury oraz współtworzenia nowej Lokalnej Strategii Rozwoju                    

w kolejnych okresach programowania.  

 

Radny Krzysztof Furman zapytał jakie korzyści ma gmina Łazy z członkostwa                         

w stowarzyszeniu „Perła Jury”. 

 

Agnieszka Perkowska - Kierownik Wydziału Rozwoju i Komunikacji Społecznej 

powiedziała, że zarówno Gmina Łazy jaki i organizacje pozarządowe - grupy formalne                       

i nieformalne, które działają na terenie gminy korzystają ze środków w ramach 

projektów konkursowych, a także małych grantów, które ogłaszane są przez 

Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania „Perła Jury”. Dzięki tym konkursy udało się 

pozyskać środki finansowe na modernizację wielu budynków użyteczności publicznej 



tj. świetlica wiejska w Ciągowicach, budynek strażnicy w Niegowonicach, Rokitnie Szl., 

Wiesiółce, place zabaw i siłownie zewnętrzne w gminie Łazy. 

 

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (4 głosy za) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Łazy 

w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Perła Jury” z siedzibą                               

w Siamoszycach na kolejne okresy programowania.  

 

6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Łazach za 2021 

rok w zakresie pomocy społecznej, wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej oraz Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2021 rok. 

 

Anna Krzyśko – Zastępca Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Łazach 

przedstawiła Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2021 rok  

w zakresie pomocy społecznej, wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej oraz 

Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2021 rok. 

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Rada Miejska w Łazach jednogłośnie pozytywnie przyjęła Sprawozdanie                           

z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2021 rok  w zakresie pomocy 

społecznej, wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej oraz Ocenę zasobów 

pomocy społecznej za 2021 rok. 

 

Ad.2. 

 

W sprawach różnych Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach 

zapoznała Radnych z korespondencją jaka wpłynęła w okresie międzysesyjnym. 

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 

 

Radna Marta Grzesica zabrała głos w sprawie: 

- wykonania dokumentacji projektowej całej ul. Ogrodowa w Chruszczobrodzie oraz      

  ul. Wypoczynkowej do ul. Sobieskiego; 

- przepust rurociągu wodnego pod torami PKP w Chruszczobrodzie w celu  

  doprowadzenia wody do mieszkańców. 

 

Pani Marta Włosińska – Prezes Spółki PROMAX powiedziała, że mieszkańcy dwa lata 

temu dostali warunki przyłączenia się do sieci wodociągowej i występowali z projektem 

przyłącza wody do PKP, dostali odmowną decyzję.   

 

Burmistrz Łaz – Maciej Kaczyński powiedział, że są to tereny PKP i jest  duży problem 

z  porozumieniem. 

 



Radny Krzysztof Furman zapytał na jakim etapie są rozmowy z firmą Alba w sprawie 

zmiany umowy śmieciowej.   

 

Burmistrz Łaz – Maciej Kaczyński odpowiedział, że nie będzie podpisywany aneks       

do umowy ponieważ obecna umowa z firmą Alba trwa do końca października 2022r.  

 

Radna Wiesława Majczak zabrała głos w sprawie: 

- odwodnienia ul. Nowej w Wysokiej; 

- podcięcia krzewów na drogach powiatowych  w Wysokiej. 

 

Radny Zenon Głąb zwrócił uwagę na zły stan techniczny ul. Krasickiego w Rokitnie 

Szlacheckim. 

 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokół sporządziła:  Iwona Kurzeja  

                                                                                                      Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Łazach 

                        

                                                                                                    /-/  Anna Staniaszek 

 

 


